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RG 0012.1.23.2017                      

 

P r o t o k ó ł Nr 64/2017 

z  posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, 

w dniu 29 listopada 2017 r. 

 

Obecni jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Otwarcia posiedzenia oraz przywitania gości i członków komisji dokonała Przewodnicząca komisji, 
Pani Józefa Boron.  

Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad.  

     

Ad. 3. 

Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron przedstawiła porządek posiedzenia. 

Wniosków nie zgłoszono. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

 Porządek posiedzenia: 

1. Przywitanie i otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji.  

4. Opiniowanie projektów uchwał. 

5. Wolne wnioski i sprawy bieżące.  

6. Przyjęcie protokołu z dnia 23 października 2017r. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

  

Ad. 4. 

Komisja przystąpiła do opiniowania następujących projektów uchwał: 

a) w sprawie przyjęcia „Gminnego programu profilaktyki, rozwiązywania problemów 
alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na rok 2018” - I   

Projekt w/w uchwały omówiła Pani Aleksandra Cappilleri – pełnomocnik Wójta ds. uzależnień. 

Radna, Pani Krystyna Graca poprosiła o powtórzenie nazw działający do chwili obecnej 
placówek opiekuńczo – wychowawczych. 

Pani Aleksandra Cappilleri odpowiedziała, iż są to programy opiekuńczo – wychowawcze. 
Dodała również, iż nazwa ta była konsultowana z ościennymi gmina i jest to najbardziej 
bezpieczna forma, która nie będzie obligowała do spełnienia standardów placówek wsparcia 
dziennego. Zastanawialiśmy się nad możliwością, aby powołać placówki wsparcia dziennego, 
niestety budżet którym dysponujemy jest zbyt mały żeby umożliwił nam spełnienie 
standardów. Musiałaby powstać odrębna jednostka organizacyjna , co wiązałoby się z 
powołaniem kierownika, dyrektora i odrębnej księgowości.  

Radna, Pani Krystyna Graca jako uzupełnienie dodała, iż powiedziała Pani, że programy są 
narzędziem polityki programu profilaktyki, jednak w tekście są wymienione narzędzia a nie 
program, gdzie wymienione są tylko świetlice opiekuńczo – wychowawcze.  

Pani Aleksandra Cappirelli odpowiedziała, iż w tekście jest napisane świetlice opiekuńczo – 
wychowawcze. 
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Radna, Pani Krystyna Graca zapytała, jak mam rozumieć świetlice letnie opiekuńczo – 
wychowawcze. 

Pani Aleksandra Cappirelli odpowiedziała, iż świetlice letnie opiekuńczo wychowawcze jest to 
osiem świetlic działających przez 2 tygodnie w okresie trwania wakacji. 

 Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 „za”, 0 głosów 
„przeciw” i 0 „wstrzymujących”). 

b) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2017-2027 - 
XV 

Projekt w/w uchwały omówiła Skarbik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska.  

Uwag ani, zapytań nie wniesiono. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 „za”, 0 głosów 
„przeciw” i 0 „wstrzymujących”). 

c) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2017 - XVI 

 Projekt w/w uchwały omówiła Skarbik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska.  

 Uwag ani, zapytań nie wniesiono. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 „za”, 0 głosów 
„przeciw” i 0 „wstrzymujących”).  

d) przedłużenia czasu obowiązywania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę – XI 
 

Projekt w/w uchwały omówił p.o. Zastępcy Naczelnika, Pan Michał Skowron. 

 

Uwag ani, zapytań nie wniesiono.  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 „za”, 0 głosów 
„przeciw” i 0 „wstrzymujących”). 

e) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę – XII 
 

Projekt w/w uchwały omówił p.o. Zastępcy Naczelnika, Pan Michał Skowron.  

 

Uwag ani, zapytań nie wniesiono.  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 „za”, 0 głosów 
„przeciw” i 0 „wstrzymujących”). 

f) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków 
- XIII 

Projekt w/w uchwały omówił p.o. Zastępcy Naczelnika, Pan Michał Skowron.  

 

 Radna, Pani Karina Respondek zapytała co spowodowało, aż taki wzrost cen za wodę? 

Prezes GZK, Pan Rafał Barszcz oddał głos Pani Ewie Foryjster-Zabojsz, specjalistce 
zatrudnionej w tej materii, która we współpracy z zakładem opracowała wniosek w w/w 
sprawie.   

 Następnie głos zabrała Pani Ewa Foryjster-Zabojsz, która zapoznała z przeprowadzoną 
analizą  wniosku o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzenia ścieków, stanowiącego załącznik do projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 
ścieków. Pani Ewa Foryjster-Zabojsz stwierdziła, iż wniosek opracowany przez Gminny 
Zakład Komunalny został sporządzony prawidłowo. Każdy wniosek taryfowy musi zostać 
oparty o szczegółowe przepisy ustawy o zbiorowej dostawie wody i odprowadzaniu ścieków 
oraz o przepisy rozporządzenia regulującego poszczególne pozycje wniosku taryfowego. 
Podstawą kalkulacji wniosku taryfowego są koszty poniesione w roku obrachunkowym od 
października 2016r. do września 2017r. Pozycje poniesionych kosztów w roku 
obrachunkowym mogą zostać powiększone o wskaźnik wzrostu cen produkcji sprzedanej 
przemysłu i wskaźnik wzrostu cen usług i towarów. Problem wzrostu cen tkwi w przyroście 



3 

 

majątku. Każde 100.000,00 zł wydane na rozwój infrastruktury wodociągowo-kanalizacyjnej, 
której wzrost i rozwój jest konieczny i bezwzględny, generuje 4,5 % z tytułu amortyzacji i 2 % z 
tytułu podatku od nieruchomości. Gmina Zbrosławice jest stosunkowo mało zaludniona i 
zagęszczona. Gęstość zaludnienia stanowi bezpośrednią determinantę ceny wody. Im dłuższa 
sieć wodociągowa, tym większe koszty eksploatacji. Dodała również, iż zmienia się prawo 
wodne, zmienia się ustawa o dostawie wody i zbiorowym odprowadzaniu ścieków i podmiotem 
odpowiedzialnym za weryfikację wniosków taryfowych będzie nowy twór o nazwie Wody 
Polskie, który tak samo jak urzędy regulacji energetyki weryfikuje wnioski taryfowe energii 
elektrycznej i gazu , tak samo Wody Polskie z siedzibą w Gliwicach będą weryfikowały wnioski 
taryfowe wszystkich przedsiębiorstw. Dodatkowo dochodzą opłaty środowiskowe, które 
jeszcze nie są znane. Mówi się, że będą to opłaty stałe i opłaty zmienne.  

Radna, Pani Karina Respondek podsumowała mówiąc, im więcej będziemy budować 
wodociągów, tym większa będzie cena wody.  

Prezes GZK, Pan Rafał Barszcz poinformował, iż Spółka GZK wyliczyła parametr w 
momencie, gdy gmina łącznie w skali roku przez najbliższe 5 czy 6 lat zainwestuje w sieć 
wodociągową między 7 a 10 milionów rocznie, to zatrzymamy wzrost ceny wody. Awarie 
rosną w postępie geometrycznym np. sieć wodociągowa w Wieszowie ma już 117 lat. Okres 
jej amortyzacji minął już 50 lat temu. Każda awaria kosztuje kilkanaście tysięcy złotych. 
Spółka z amortyzacji dysponuje w skali roku kwotą 1.100.000,00 zł. Na wzrost ceny i na 
obniżenie ceny za ścieki ma wyłącznie wpływ amortyzacja. Koszty bieżące inwestujemy coraz 
większe, jednak nie powoduje to zmniejszenia strat, służy to tylko i wyłącznie do usuwania 
awarii, wymiany starszych węzłów.      

Radny, Pan Joachim Pieczka zapytał, iż lepiej jest jak posiadamy swoje stacje poboru wody 
czy lepiej jak byśmy ich nie mieli? 

Prezes, Pan Rafał Barszcz odpowiedział, iż przykład stacji w Zbrosławicach pokazuje, że tak. 
Cena produkcji wody na stacji w Zbrosławicach, a cena wody zakupionej od GPW powoduje 
obniżenie tylko pada inne pytanie czy koszt budowy całej stacji zwróci się na różnicy ilości 
wody, którą sprzedajemy. Na chwilę obecną dofinansowań na sieć wodociągową już nie ma. 
Budowa kolejnej stacji wodociągowej np. w Przezchlebiu spowoduje tylko zatrzymanie 
wzrostu cen, jednak nie spowoduje obniżki cen wody.  

Radny, Pan Joachim Pieczka zapytał, iż w uchwale nie znalazł informacji nt. dopłat Urzędu do 
wody i ścieków. Czy Urząd będzie dopłacała do wody i do ścieków? 

p.o. Z-cy Naczelnika Wydziału GK, Pan Michał Skowron odpowiedział, na sesji w grudniu 
będzie przygotowany projekt uchwały dot. dopłat, aby mieszkańcy nie odczuli tej podwyżki 
cen.  

Radny, Pan Joachim Pieczka dopytał, czy są już kwoty wymienione? 

Prezes GZK, Pan Rafał Barszcz odpowiedział, iż według wstępnych wyliczeń dla gospodarstw 
domowych woda wzrośnie o 0,20 gr. brutto, ścieki o 0,16 gr. brutto w stosunku do roku 
obecnego.  

Radny, Pan Alojzy Szyguła podsumowując dodał, iż warto w przyszłości inwestować w nowe 
wodociągi, ponieważ straty w utracie wody są. Zapytał, czy znany jest koszt budowy 
wodociągu na odcinku Ziemięcice-Świętoszowice tj. ok. 3-4 km. 

Prezes GZK, Pan Rafał Barszcz odpowiedział, iż był wystosowany wniosek na wymianę sieci 
w Świętoszowicach, który opiewał na kwotę ok. 2.800.000,00 zł. Problem tkwi w tym, iż 
wodociągi i kanalizacja zazwyczaj są umieszczane w drogach i każdy zarządca sieci dróg 
wymaga od nas naprawy drogi np. w Wieszowie wodociąg biegnie wzdłuż drogi krajowej. 
Dodał również iż, 25 % strat samej wody z bieżącego utrzymania, czyli ¼ tego co płacimy 
idzie do ziemi.    

Pani Ewa Foryjster-Zabojsz dodała również, iż normą uznawaną za technologiczną stratę jest 
strata maksymalnie 10%.   

Prezes GZK, Pan Rafał Barszcz dodał również , iż bardzo często dokonuje się porównań cen 
względem innych mieszkańców. W zestawieniu cen względem innych Spółek, Gmina 
Zbrosławice jest w połowie tabeli jeżeli chodzi o nasze Województwo, jednak nie da się 
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porównywać miejscowości. Na początku trzeba zadać sobie pytanie jaką mają sieć, ile lat ma 
dana sieć, jakie jest zagęszczenie. 

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels dodał również, iż w zeszłym roku otrzymał analizę 
cen wody, które Gminy ponoszą za wydobycie wody. Najtańsza woda kosztowała 3,50 zł, 
natomiast w miejscowości na północy Polski kosztowała 50 zł za m3. Nas interesuje cena za 
którą płaca mieszkańcy, natomiast resztę do wody dopłacają samorządy. Nasza cena jest 
optymalna, która pozwala bezpiecznie utrzymać wodociągi.   

Radny, Pan Rafał Kubik zapytał, iż w projekcie Studium mamy dużo terenów do 
przekształcenia pod budowę domów, czy w związku z budową nowych domów i budową 
nowych wodociągów cena wody wzrośnie?  

Prezes GZK, Pan Rafał Barszcz odpowiedział, iż jeżeli będzie większa liczba odbiorców, a 
Gmina nie poniesie dużych kosztów na rozbudowę sieci, ponieważ budowę wykonają 
inwestorzy lub przyszli mieszkańcy to będzie dobrze. Z przyjmowaniami sieci i wykupem jest 
bardzo różnie. Miejscowy plan dopuścił zabudowę, ktoś chce się wybudować sieć i zazwyczaj 
korzysta z pomocy Gminy albo próbuje iść na drogę Sądową. Gmina próbuje przejmować 
sieci wodociągowe za mniejsze kwoty, ale nie zawsze jest taka możliwość. Gdybyśmy chcieli 
uzbroić wszystkie te tereny, to są to kolejne środki, które trzeba zainwestować.  

Wójt Gminy, Pan Wiesław Olszewski uzupełniając wypowiedź Pana Rafała Barszcz dodał, iż 
MLP wybudowało na własny koszt sieć i będzie dużym odbiorcą. Deweloper firmy TDJ buduje 
w Wieszowie całe osiedle, jak również buduje sieć kanalizacyjną i wodociągową. Prowadzenie 
sieci do kilku domostw z punktu widzenia jest nieekonomiczne. Podsumowując dodał, iż na 
początku kadencji Wójtowania cena wody poszła znacznie w górę. Na jednym  z zebrań 
wiejskich, gdzie byłem atakowany były Radny zadał pytanie dlaczego cena wody wzrosła. 
Odpowiedziałem wtedy, iż wynika to z amortyzacji wkładanej w cenę wody.  

Radna, Pani Krystyna Graca przytoczyła przykład budowy osiedla domów jednorodzinnych w 
Wieszowie i zapytała, czyli inwestor wybudował również sieć wodociągową i kanalizacyjną? 

Wójt odpowiedział, iż prawie.  

Radna, Pani Krystyna Graca zapytała, czyli jak Spółka przejmie sieć kanalizacyjną i 
wodociągową to Gmina będzie musiała za to zapłacić? 

Pan Michał Skowron odpowiedział, iż była tam rozbudowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej 
o łącznej wartości prawie 1.800.000,00 zł, czyli Deweloper TDJ wydal tyle za wybudowanie 
sieci. Sieć ta należy już do Gminy. Gmina wykupiła sieć za niecałe 200.000,00 zł.  

Wójt, Pan Wiesław Olszewski dodał, iż mamy wieloletni plan zaopatrzenia w wodę, który jest 
uchwalany przez Radnych. Za niewielką część kwoty przejmujemy tą sieć i inwestor na to się 
godzi.  

Radny, Pan Wiesław Topór dodał, iż z wypowiedzi Pan Prezesa Spółki wynika, iż rozpocznie 
się problem naprawczy. Chodzi o urealnienie cen i kosztów. Mając na uwadze olbrzymie 
zaległości jeżeli chodzi o amortyzację i odnowę starej sieci zapytał, czy jesteśmy w stanie w 
ogóle wyjść z tej patowej sytuacji?  

Wójt, Pan Wiesław Olszewski odpowiedział, iż naszą szansą są takie obiekty jak właśnie MLP. 
Dlatego taka moja determinacja, aby tereny w pobliżu węzła zabudowywać właśnie takimi 
zabudowaniami. Nie dość, że poprzez zakup wody wspomagają Gminę, to również podatki 
będą do Gminy wpływały. Wpływy z obiektu MLP szacujemy na ok. 1.500.000,00 zł rocznie.  

Radny, Pan Joachim Pieczka zapytał, jeżeli została sieć wodociągowa i kanalizacyjna w 
Wieszowie została przejęta przez Gminę za 200.000,00 zł jaki jest koszt amortyzacji. 

Pan Michał Skowron odpowiedział, iż Gmina nie sprzedaje i nie korzysta z tej sieci, Gmina ją 
tylko dzierżawi odpłatnie Spółce. Spółka płaci Gminie, jeżeli chodzi o sieć wodociągową 2% 
wartości sieci wodociągowej oraz 1% za sieć kanalizacyjną z kwoty 200.000,00 zł.  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 „za”, 0 głosów 
„przeciw” i 0 „wstrzymujących”). 

g) w sprawie Programu współpracy Gminy Zbrosławice z organizacjami pozarządowymi w roku 
2018 – XIV  
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 Projekt w/w uchwały omówił Pan Artur Żółtowski z Wydziału Społecznego Urzędu Gminy . 

 Więcej uwag ani, zapytań nie wniesiono. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 „za”, 0 głosów 
„przeciw” i 0 „wstrzymujących”). 

Ad. 5. 

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels poinformował, iż: 

 28 listopada 2017r.  o godz. 11:00 odbyła się Sesja Powiatowa  

 wpłynęło do Rady Gminy pismo Pana Sołtysa z Ziemięcic do właścicielki gruntów 
znajdujących się opodal Ziemięcic na których są składowane odpady  

 

Ad. 6. 

Komisja jednogłośnie (14 „za”) przyjęła protokół z posiedzenia w dniu 23 października 2017r.  

 

Ad. 7. 

Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron podziękowała za udział w posiedzeniu, dokonując tym 
samym jego zamknięcia. 

 

Protokołowała                                                                                           Przewodnicząca komisji 

Inspektor Justyna Cieśla                         Józefa Boron 

 

  

Załącznik do protokołu oraz nagranie dźwiękowe z posiedzenia komisji są dostępne w biurze Rady 
Gminy.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


